

ເອກະສານ ຂໍ້ມູນພື້ນຖານໂຄງການ ສະບັບນີ້ ແປເປັນພາສາລາວ ອີງຕາມສະບັບພາສາອັງກິດ ລົງວັນທີ ວັນທີ 29 ມີນາ 2016.



ASIAN DEVELOPMENT BANK

ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ: ໂຄງການພັດທະນາ ຂະແໜງອາຊີວະສຶກສາ ໄລຍະສອງ

ຊື່ໂຄງການ	ໂຄງການ ພັດທະນາຂະແໜງ ອາຊີວະສຶກສາ ໄລຍະສອງ
ໂຄງການ ເລກທີ	42278-024
ປະເທດ	ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ
ສະຖານະພາບ ໂຄງການ	ໄດ້ນໍາສະເໜີແລ້ວ
ປະເພດໂຄງການ/ຮູບແບບຂອງ ການຊ່ວຍເຫຼືອ	ທຶນກູ້ຢືມ
ແຫຼ່ງທຶນ/ຈໍານວນ	ທຶນກູ້ຢືມ: ໂຄງການພັດທະນາ ຂະແໜງອາຊີວະສຶກສາ ໄລຍະສອງ ກອງທຶນການພັດທະນາອາຊີ US\$ 25,00 ລ້ານ
ເປົ້າໝາຍ ລະດັບຍຸດທະສາດ	ການເຕີບໂຕທາງດ້ານເສດຖະກິດທີ່ສະເໝີພາບກັນ
ຕົວຂັບເຄື່ອນການປ່ຽນແປງ	ການປົກຄອງ ແລະ ການເສີມສ້າງຄວາມອາດສາມາດ ຜະລິດຕະພັນຄວາມຮູ້ ການພັດທະນາພາກເອກະຊົນ
ຂະແໜງການ/ຂະແໜງການສໍາ ຮອງ	ຂະແໜງສຶກສາ - ອາຊີວະສຶກສາ ແລະ ການຝຶກອົບຮົມ
ວຽກງານການເຊື່ອມສານ ແລະ ຄວາມສະເໝີພາບ ບົດບາດຍິງ- ຊາຍ	ຄວາມສະເໝີພາບບົດບາດ ຍິງ-ຊາຍ
ເນື້ອໃນໂຄງການ	

ເຫດຜົນຂອງໂຄງການ ແລະ
ຄວາມເຊື່ອມໂຍງ ກັບຍຸດທະສາດ
ລະດັບຊາດ/ພາກພື້ນ

ຜົນກະທົບ	ແຮງງານທີ່ມີສິນິມິຈຳນວນພຽງພໍເພື່ອຮັກສາລະດັບການພັດທະນາແບບທົ່ວເຖິງກັນ ແລະ ທີ່ມີຄວາມຍືນຍົງໃນ ສປປ ລາວ (ຕາມທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດສັງຄົມ 2016-2020 ແລະ ແຜນພັດທະນາຂະແໜງອາຊີວະສຶກສາ 2010-2020).
ຜົນໄດ້ຮັບຂອງໂຄງການ	ຂະແໜງອາຊີວະສຶກສາມີຄວາມສອດຄ່ອງກັບ ຄວາມຕ້ອງການຂອງຕະຫຼາດແຮງງານທີ່ເກີດຂຶ້ນໃໝ່ ແລະ ມີການຂະຫຍາຍຕົວຢ່າງເທົ່າທຽມກັນ
ຜົນອອກຂອງໂຄງການ	<ol style="list-style-type: none"> 1. ສະພາບແວດລ້ອມການຮຽນການສອນຢູ່ໂຮງຮຽນສັບພະວິຊາ ແລະ ໂຮງຮຽນວິຊາຊີບ ໄດ້ຮັບການປັບປຸງ 2. ຄຸນນະພາບແລະຄວາມສອດຄ່ອງຂອງຫຼັກສູດທີ່ອີງໃສ່ຄວາມຕ້ອງການເປັນຫຼັກໄດ້ຮັບການປັບປຸງ 3. ການເຂົ້າເຖິງ ອາຊີວະສຶກສາ ຂອງນັກຮຽນດ້ອຍໂອກາດ ມີການເປີດຂະຫຍາຍຕົວຫຼາຍຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ

ສະຖານທີ່ຕັ້ງທາງພູມສາດ

ປະເພດຂອງວຽກງານປົກປ້ອງ

ດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ	B
ດ້ານການຍົກຍ້າຍຈັດສັນ ແບບບໍ່ສະໝັກໃຈ	B
ດ້ານການປົກປ້ອງ ຄົນພື້ນເມືອງ	B

ບົດສະຫຼຸບທາງດ້ານສັງຄົມ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ

ດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ ໂຄງການນີ້ຈະສ້າງຂຶ້ນບົນພື້ນຖານບົດຮຽນທີ່ໄດ້ຮັບຈາກໂຄງການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ຂະແໜງອາຊີວະສຶກສາ (ໂຄງການ STVET). ໂຄງການນີ້ ປະກອບມີວຽກກໍ່ສ້າງໂຄງລ່າງພື້ນຖານຂະໜາດນ້ອຍຈຳນວນໜຶ່ງ ເພື່ອປັບປຸງຫໍພັກ ແລະ ໂຮງຊ່າງ ແລະ ຫ້ອງຮຽນ ທີ່ມີຢູ່ແລ້ວໃນໂຮງຮຽນທີ່ເປັນຂອງລັດ. ໃນໄລຍະການກໍ່ສ້າງອາດຈະມີຜົນກະທົບທາງສິ່ງແວດລ້ອມຈຳນວນໜ້ອຍໜຶ່ງ ເຊັ່ນ: ຂີ້ຝຸ່ນ, ສຽງດັງ ແລະ ສິ່ງເສດເຫຼືອຈາກການກໍ່ສ້າງ. ນອກນັ້ນ, ທີມງານ PPTA ຍັງປະກອບດ້ວຍວິສະວະກອນ ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າ ຫ້ອງສຳມະນາ, ຫ້ອງຮຽນແລະຫໍພັກ ໄດ້ຮັບການອອກແບບຂຶ້ນອີງຕາມລະບຽບຫຼັກການຂອງລັດຖະບານ; ແລະ ຈະແກ້ໄຂຜົນກະທົບທາງດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມທີ່ອາດຈະເກີດຂຶ້ນເປັນຕົ້ນແມ່ນ ການນຳໃຊ້ວິທີການທີ່ເໝາະສົມທີ່ສຸດໃນການຄຸ້ມຄອງນ້ຳເປື້ອນ ແລະ ນ້ຳເສຍ ທີ່ປ່ອຍອອກຈາກອາຄານຕ່າງໆ ຂອງໂຮງຮຽນ.

ດ້ານການຍົກຍ້າຍຈັດສັນແບບບໍ່ສະໝັກໃຈ ໂຄງການນີ້ຈະສ້າງຂຶ້ນບັນພື້ນຖານບົດຮຽນທີ່ໄດ້ຮັບຈາກໂຄງການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ຂະແໜງອາຊີວະສຶກສາ (ໂຄງການ STVET). ໂຄງການ ຍັງຈະສືບຕໍ່ ສະໜັບສະໜູນ ໂຮງຮຽນເປົ້າໝາຍຂອງໂຄງການ STVET ແລະ ໂຮງຮຽນໃໝ່ ຈຳນວນໜຶ່ງ ຊຶ່ງຈະໄດ້ຮັບການຄັດເລືອກ ໃນໄລຍະກະກຽມໂຄງການ. ໂຄງການໃໝ່ນີ້ຈະສ້າງທຳພັກ ແລະ ປັບປຸງໂຮງຊ່າງ ແລະ ຫ້ອງຮຽນ ພາຍໃນຂອບເຂດຂອງໂຮງຮຽນໃນປະຈຸບັນ. ສະນັ້ນ, ຈິ່ງບໍ່ຄິດວ່າ ຈະມີການຍົກຍ້າຍຈັດສັນ ແລະ ການເວນຄືນທີ່ດິນ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍດີ, ຄາດຈະມີການລົບກວນ ໄລຍະຊົ່ວຄາວ ຫຼື ຈຳນວນໜ້ອຍໜຶ່ງ ໃນໄລຍະການກໍ່ສ້າງ. ໃນໄລຍະກະກຽມໂຄງການ, ທີມງານ ຄິດວ່າຈະກຳນົດໂຄງການນີ້ ເປັນໂຄງການປະເພດ C ສຳລັບ ວຽກງານດ້ານການຍົກຍ້າຍຈັດສັນ (IR).

ດ້ານການປົກປ້ອງຄົນພື້ນເມືອງ ຄາດວ່າໂຄງການ STVEDP ຈະບໍ່ສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ຄົນພື້ນເມືອງ (IP). ໂຄງການ STVEDP ຈະສ້າງຜົນປະໂຫຍດຈຳນວນຫຼວງຫຼາຍ ໃຫ້ແກ່ຄົນພື້ນເມືອງ. ຄົນພື້ນເມືອງ ຈະເຂົ້າເຖິງຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ກ່ຽວກັບ ຫຼັກສູດການຮຽນ, ບັດທຶນການສຶກສາ. ໂຄງການ STVEDP ຈະສ້າງທຳພັກ ເພື່ອຮອງຮັບນັກສຶກສາທຸກຍາກ ແລະ ທີ່ເປັນຄົນພື້ນເມືອງ ໂດຍສະເພາະແມ່ນ ໃນໄລຍະທີ່ພວກເຂົາຮຽນ ຢູ່ໂຮງຮຽນອາຊີວະ. ຫ້ອງການ PMU ຈະສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນກົນໄກຮອງຮັບ ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າ ຄົນພື້ນເມືອງ ໄດ້ຮັບການເຂົ້າເຖິງ ຢ່າງເທົ່າທຽມກັບພາກສ່ວນອື່ນໆ ເພື່ອຍົກລະດັບຜົນກະທົບທາງບວກ ແລະ ຫຼຸດຜ່ອນຜົນກະທົບທາງລົບ ທີ່ມີຕໍ່ຄົນພື້ນເມືອງ.

ການປຶກສາຫາລື, ການມີສ່ວນຮ່ວມ ແລະ ການສື່ສານກັບພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ

ໃນໄລຍະການອອກແບບໂຄງການ

ໃນໄລຍະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ

Responsible Staff

ຜູ້ຮັບຜິດຊອບໂຄງການ ຝ່າຍເອດີບີ	ທ່ານ Wolfgang Kubitzki
ກົມຂອງເອດີບີ ທີ່ຮັບຜິດຊອບໂຄງການ	ກົມອາຊີຕາເວັນອອກສ່ຽງໃຕ້ (SERD)
ພະແນກຂອງເອດີບີ ທີ່ຮັບຜິດຊອບໂຄງການ	ພະແນກການພັດທະນາສັງຄົມ ແລະ ມະນຸດ, SERD
ອົງການຄຸ້ມຄອງໂຄງການຝ່າຍລັດຖະບານ	ກະຊວງ ສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ ຖະໜົນລ້ານຊ້າງ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ

ຕາຕະລາງເວລາ

ຜ່ານເອກະສານແນວຄວາມຄິດໂຄງການ	25 ກັນຍາ 2015
ລົງທາບທາມຂໍ້ມູນ	16 ພຶດສະພາ 2016 ເຖິງ 20 ພຶດສະພາ 2016
ກອງປະຊຸມ MRM	30 ມິຖຸນາ 2016
ອະນຸມັດ	26 ກັນຍາ 2016
ລົງທວນຄືນຄວາມຄືບໜ້າຂອງໂຄງການ ຄັ້ງຫຼ້າສຸດ	-
PDS ສະບັບຫຼ້າສຸດ	06 ຕຸລາ 2015

ເອກະສານຂໍ້ມູນພື້ນຖານໂຄງການ (PDS) ປະກອບມີຂໍ້ມູນ ແລະ ຕົວເລກໂດຍສັງເຂບ ກ່ຽວກັບ ໂຄງການ ຫຼື ແຜນງານໃດໜຶ່ງ: ເນື່ອງຈາກວ່າ PDS ບັນຈຸຂໍ້ມູນ ກ່ຽວກັບ ວຽກງານທີ່ໄດ້ກຳລັງຢູ່ໃນຂັ້ນຕອນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ; ສະນັ້ນ ຂໍ້ມູນບາງຢ່າງອາດຈະບໍ່ໄດ້ລວມຢູ່ໃນສະບັບເບື້ອງຕົ້ນດັ່ງກ່າວນີ້ ແຕ່ວ່າຈະໄດ້ຮັບການດັດແກ້ແລະປັບປຸງ ໃນເວລາປະກົດມີຂໍ້ມູນເພີ່ມຕື່ມ. ຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບ ບັນດາໂຄງການທີ່ຖືກນຳສະເໜີ ແມ່ນຂໍ້ມູນຄາດຄະເນໃນຂັ້ນພື້ນຖານເທົ່ານັ້ນ.

ທະນາຄານພັດທະນາອາຊີ ນຳສະເໜີຂໍ້ມູນ ທີ່ມີໃນເອກະສານຂໍ້ມູນພື້ນຖານໂຄງການ (PDS) ເພື່ອຮັບໃຊ້ ພຽງແຕ່ເປັນແຫຼ່ງຂໍ້ມູນ ສຳລັບ ຜູ້ນຳໃຊ້ຂອງຕົນເທົ່ານັ້ນ ໂດຍບໍ່ມີມາດຕະການຮັບປະກັນໃດໆທັງສິ້ນ. ໃນຂະນະທີ່ທະນາຄານພັດທະນາອາຊີ (ເອດີ ບີ) ທຸ່ມເທທຸກຄວາມພະຍາຍາມ ເພື່ອນຳສະເໜີເນື້ອໃນທີ່ມີຄຸນນະພາບສູງສຸດ, ແຕ່ວ່າ ຂໍ້ມູນທີ່ນຳສະເໜີ “ໃນທີ່ນີ້” ປາດສະຈາກການຮັບປະກັນໃດໆທັງສິ້ນ ບໍ່ວ່າ ການສະແດງຄວາມຄິດເຫັນ ຫຼື ການຕີຄວາມໝາຍ, ເປັນຕົ້ນແມ່ນ ປາດສະຈາກການຮັບປະກັນຄວາມຈຳກັດ ທາງດ້ານກົນໄກ, ຄວາມເໝາະສົມ ສຳລັບ ຈຸດປະສົງສະເພາະໃດໜຶ່ງ, ແລະ ການບໍ່ລະເມີດ. ເວົ້າສະເພາະ, ທະນາຄານພັດທະນາອາຊີ ຈະບໍ່ດຳເນີນການຮັບປະກັນ ຫຼື ເປັນຕົວແທນ ກ່ຽວກັບ ຄວາມຖືກຕ້ອງ ຫຼື ຄວາມສົມບູນຂອງເນື້ອໃນຂໍ້ມູນເຫຼົ່ານີ້.